
ROKOV

17. NOVEMBER ´89

SLOBODY
BÁNOVCE NAD BEBRAVOU

MESTO BÁNOVCE NAD BEBRAVOU
MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO,

ZUŠ DEZIDERA KARDOŠA, INICIATÍVA PRE BÁNOVCE, ŽI:VA

POZÝVAJÚ
NA PODUJATIA 

K 30. VÝROČIU
NEŽNEJ REVOLÚCIE

NÁMESTIE Ľ. ŠTÚRA

ODKAZ ŠTRNGAJÚCICH KĽÚČOV
A SYMBOLICKÝ SPRIEVOD

17:00

15.

MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO

CHCEME PRAVDU, NIE LOŽ
SPOMIENKOVÉ PODUJATIE A PREZENTÁCIA 
ŠTUDENTSKÉHO PROJEKTU KREHKÉ HRANICE SLOBODY18:00

15.

KULTÚRNE CENTRUM ŽI:VA
FILMOVÝ VEČER S NEŽNOU

18:00

16.

NOVEMBER 2019

MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO

VÝSTAVA ÚSTAVU PAMÄTI NÁRODA
ROK 1989 A PÁD REŽIMU

11.
až 

22.

PREDNÁŠKA LEKTORA ÚPN MARTINA GAREKA:
NOVEMBER 89 V ČESKOSLOVENSKU A PÁD REŽIMU

19.
16:30 MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO
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Uplynulý týždeň bol 
hektický. Na tragédie, 
spomienky a aktivity 
za krajšie mesto. Smútili 
sme a stále smútime 
za obeťami na cestách, 
spomínali sme a ešte 
spomínať budeme 
na Nežnú revolúciu, 
sadili sme statné stromy 
(a ešte na jar sadiť 
budeme). Kým smútok 
nad tragédiou gniavi 
všetkých ešte aj dnes, 
na spomienkový večer 
k Nežnej revolúcii 
a na druhý deň 
na celomestskú brigádu 
občanov pri sadení 
stromov prišlo len pár 
desiatok statočných 
dobrovoľníkov z osem-
násťtisícového mesta. 
Ste, milí Bánovčania, 
frustrovaní? Alebo „len“ 
leniví a ľahostajní?
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Vedenie mesta 
o hokeji 
s prezidentom 
SZĽH Miroslavom 
Šatanom

Memorandum 
o duálnom 
vzdelávaní 
na SOŠ strojníckej 
a otvorenie 
robotizovaného 
pracoviska 

Na Dňoch 
stromov ako prví 
sadili pracovníci 
CVČ a študenti

Zbierka 
z deviateho 
ročníka Celestial 
help festu 
opäť pre deti 
v bánovskej 
nemocnici

Bánovčania spomínali na boj za slobodu a demokraciu
Aj mesto Bánovce nad 

Bebravou si tridsiate výročie 
Nežnej revolúcie pripome-
nulo viacerými aktivitami. 
Prvou z  nich bolo verejné 
zhromaždenie občanov 
v  piatok 15. novembra pod 
sochou Ľudovíta Štúra, ktoré 
začalo symbolicky českoslo-
venskou hymnou v  podaní 
mužského speváckeho zboru 
ZUŠ D. Kardoša. Tak ako 
celé Slovensko, v  deň štát-
neho smútku, tak aj Bánov-
čania si uctili minútou ticha 
pamiatku dvanástich obetí 
tragickej havárie pri Nitre.

„Sedemnástym novem-
brom 1989 a  študentskou 
revolúciou, ku ktorej sa  pri-
dala kultúrna obec a aktivisti, 
začala nová éra. Zrušila sa 
vedúca úloha vyvolenej, všetko 
riadiacej a na všetko dohlia-
dajúcej komunistickej strany. 
Pojmy ako sloboda a demok-
racia získali vďaka pluralizmu 
úplne nový rozmer...“ týmito 
slovami začal svoj príhovor 
k  zhromaždeným občanom 
Vlado Dráb z  Bánovského 
pokútneho divadla, ktorý si 
zaspomínal na obdobie tota-
lity najmä medzi umelcami 
a  kultúrnymi činovníkmi, 
kedy sloboda slova prak-
ticky neexistovala. Učiteľka 
gymnázia Terézia Dolanová 
pripomenula revolučné dni 
a kriticky hodnotila súčasný 
stav školstva. A na margo mla-
dých, ktorí boli iniciátormi 
zmien v spoločnosti a ktorým 
sa po  revolúcii otvoril svet, 
povedala: „Naša sloboda 
nemá doživotnú garanciu 
a tak je úlohou každej nastu-

pujúcej mladej generácie mať 
dostatok odvahy a odhodlania 
ju vytrvalo strážiť. Verím, 
že mládež prejaví svoju 
zodpovednosť aj v najbližších 
voľbách, vo februári 2020...“ 
Tretiačka  bánovského gym-
názia Veronika Habalová 
priblížila študentský projekt 
Krehké hranice slobody, kde 
bánovskí stredoškoláci pre-

zentovali osudy totalitou pre-
nasledovaných ľudí z Bánoviec 
a okolia. Michal Kodaj, ktorý 
ako tatrovák patril medzi 
približne desiatku aktivistov 
revolučných dní v Bánovciach 
pred tridsiatimi rokmi, naj-
skôr potvrdil nadšenie, ktoré 
vtedy vládlo medzi ľuďmi, 
a napokon frustráciu z  toho, 
aké veci sa dejú v našej spoloč-

nosti v súčasnosti. Posledným 
rečníkom bol Pavol Struhár 
z iniciatívy Pre Bánovce, ktorý 
zdôraznil, že „demokracia je 
ako dieťa v plienkach, o ktoré sa 
treba starať“ a našu slovenskú 
demokraciu prirovnal k dvoj-
ročnému dieťaťu, ktoré ešte 
stále treba viesť. Vyše hodi-
nové stretnutie pod sochou 
Ľudovíta Štúra za  účasti  asi 

stovky občanov všetkých 
g e n e r á c i í  m o d e r o v a l a 
aktivistka a  vysokoškoláčka 
Barbora Schwarzová. S veľa-
vravnými pesničkami Jara 
Filipa a Karola Kryla vystúpil 
Michal Garaj. Na zver zaznela 
slovenská hymna v  podaní 
zboru ZUŠ. Organizátori 
zhromaždenia z iniciatív Pre 
Bánovce a Za slušné Slovensko 
a zo Žiackej rady Gymnázia 
J. Jesenského, ktorí boli 
označení trikolórami, ľuďom 
rozdali sviečky, s ktorými sa 
symbolický sprievod presunul 
do  mestského kultúrneho 
strediska, kde spomienkový 
večer pokračoval.

Na pódiu MsKS vystúpili 
pedagógovia a  žiaci ZUŠ 
D. Kardoša, prihovorili sa 
primátorka Rudolfa Novotná 
a Miroslav Tuchyňa, ocenený 
medailou Ústavu pamäti 
národa, hlavným hosťom 
bola  oper ná  spe v áč k a 
Slávka Zamečníková. Viac 
v budúcom vydaní novín. 

Text a foto: 
 Alena Borszéková

Barbora Schwarzová v „budajke“ za študentov, Anna Struhárová za organizátorov a Michal Kodaj za pamätníkov
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P r v á  pr ie my s e l n á 
revolúcia objavila paru, 
druhá elektrinu a  tretia 
z av i e d l a  i n fo r m a č n é 
technológie. Odborníci 
sa však zhodujú v  tom, že 
ľudstvo sa posúva ďalej. 
Industry 4.0 alebo štvrtá 
priemyselná revolúcia je 
pojem pre novú éru digi-
tálnej technológie a dát. Tie 
sieťujú nielen naše vzťahy 
na  sociá lnych sieťach, 
ale najmä produktivitu 
a efektivitu výroby. Otázku 
- Ako sme pripravení čeliť 
aktuálnym výzvam na pra-
covnom trhu? - si kladú 
predovšetkým školy a  ich 
zriaďovatelia rozhodujúci 
o  ich profilovaní. Prečo? 
„ S l o ve n skú  re publ iku 
čaká najbližšie roky, resp. 
v  strednodobom horizonte 
to, že príde viac roboti-
zácie. Pôsobia u nás � rmy 
strojárskeho charakteru 
a  automobilky, ktoré veľa 
investujú práve do robotov. 
Z toho vyplývajú obavy o to, 
či ľudia nahradení robotmi 
neprídu o svoju prácu. Venu-
jeme sa tejto problematike, 
a preto na našich stredných 
školách chceme vyučiť viac 
opravárov, mechanikov, 
nastavovačov programá-
torov a  podobných odbor-
níkov. Roboty totiž bude 
treba kontrolovať, riadiť, 
opravovať ich. Je to výzva 
do budúcnosti - pripraviť sa 
na robotizáciu, ktorá určite 
príde.“ Tieto slová Jaroslava 

Bašku, župana Trenčian-
skeho sa mospráv neho 
kraja, odzneli v  pondelok 
11. novembra na  Strednej 
odbornej škole strojníckej 
v Bánovciach nad Bebravou. 

Tam sa totiž podpisoval 
dokument o  spolupráci 
školy a inštitúcií ako aj pod-
nikov v  oblasti duálneho 
vzdelávania. Zúčastnili sa 
ho partneri školy na  čele 
s miestnym úradom práce 
a  mestom Bánovce nad 
Bebravou. Ako povedala 
jeho primátorka Rudolfa 
Novotná: „Dnešný akt 
podpisu memoranda je 
významným signálom pre 
rodičov a  žiakov z  nášho 
mesta v  tom, že si môžu 
vybrať štúdium na kvalitnej 
strednej odbornej škole. Je 
signálom toho, že po  vyu-
čení študent nezostane 

na  úrade práce, ale bude 
môcť pracovať vo firme, 
resp. spoločnosti, ktorá ho 
pripravovala.“ V  duálnom 
vzdelávaní žiaci nesedia 
iba v  školských laviciach, 

ale získavajú skúsenosti 
vo firmách, kde sa môžu 
po  štúdiu uplatniť už ako 
zamestnanci. V súčasnosti 
je v danom systéme vzdelá-
vania zapojených 74 žiakov 
väčšinou v odbore progra-
mátor obrábacích zvára-
cích strojov, mechanik 
nastavovač alebo mechanik 
elektrotechnik. Čo sa týka 
partnerov školy, ich počet 
prekročil 30 subjektov, 
pričom župa aj škola dúfajú, 
že pribudnú ďalší. Niektoré 
z ap ojené  s p olo č no s t i 
spolupracujú so školou 
na  báze posky tovania 
externej praxe študentom. 

Ďalšie okrem toho dotujú 
školu či už f inančnými 
alebo materiálnymi darmi 
na vybavenie a chod dielní. 
Pri príležitosti podpisu 
dokumentu memoranda 
otvorili na  škole aj nové 
robotizované pracovisko. 
Bolo zriadené za � nančnej 
podpory kraja vo výške 
v iac ako 77 t isíc eur 
a  vybudované bývalým 
absolventom školy. „V robo-
tike vidím veľký potenciál 
do  budúcnosti. Všetko sa 
automatizuje a  myslím 
si, že škola by mala začať 
vyučovať robotiku, aj keď 
ešte u nás nie je požiadavka 
na  týchto zamestnancov, 
avšak za  štyri roky tu už 
pokojne môže byť,“ dodal 
partner školy Adrián Dylík, 
zhotov iteľ darovaného 
robota. Nezaspať dobu je 
teda úlohou, s  ktorou sa 
školstvo na Slovensku musí 
jednoznačne popasovať. 

Dana Legeňová

spravodajstvo, seriál2

Mesto Bánovce nad Bebravou hľadá
samostatného odborného referenta 

odboru výstavby a územného plánovania
Minimálne stredoškolské vzdelanie stavebného smeru 
Prax v stavebníctve minimálne 5 rokov. Autorizácia 
– pečiatka stavebného dozoru výhodou. Znalosť 
základov tvorby rozpočtu a výkazov výmer. Základná 
znalosť práce s PC. Platové podmienky od 723,50 € 
brutto v závislosti od odpracovaných rokov a odbor-
ných skúseností z praxe, bez príplatkov.Nástup možný 
od 1.1.2020. Žiadosti so štruktúrovaným životopisom 
zasielajte do 10.12.2019 na adresu: vranka@banovce.sk

Šípkovské inferno Epilog... vrah ako agent Československa
V  májov ých dňoch 

1945 sa Werner Tutter 
dostal do  Prahy, kde žila 
jeho žena s  troma deťmi 
a  tu ho občania spoznali 
a  tak utiekol do  Nemecka. 
Zamestnal sa na bavorskom 
ministerstve hospodárstva. 
Medzičasom Američania 
zistili, že nebol len takým 
obyč ajný m neme c k ý m 
vojakom a vydali ho na Slo-
vensko. Tu dňa 7. februára 
1947 vypovedal na bývalom 
Povereníctve vnútra v  Bra-
tislave o  svojej činnosti 
a činnosti Jednotky Josef a jej 
trestnej činnosti (zápisnica 
sa nachádza v  Štátnom 
archíve v Bratislave). Vo viac 
ako 20 stranovej výpovedi, 
ktorú máme k  dispozícii, 
dokázal oklamať a manipu-
lovať aj vyšetrovateľa. Záver 
jeho výpovede znie: „Nie som 
si vedomý nijakej viny, ani 
zločinov, ktorých by som sa 
bol dopustil proti ľudskosti, 

lebo od začiatku som bol prí-
slušníkom nemeckej armády 
a  konal som vždy a  vo 
všetkom len vojenskú povin-
nosť v  rámci svojej funkcie, 
ako inštruktor.“ Po  súde 
v bratislavskom „justičáku“ 
koncom apríla 1948 putoval 
do Leopoldova. Už po dvoch 
týždňoch si dáva žiadosť 
o milosť napísanú vlastnou 
rukou dokonca po slovensky 
(máme ju k dispozícii), ktorá 
bola za dva dni zamietnutá. 
B e z p e č n o s t n é  o r g á n y 
v  nasledujúcich mesiacoch 
predsa len zistili, kto im to 
sedí „za  katrom“... Keďže 
od roku 1953 bol už agentom 
Československej štátnej 
bezpečnosti, možno predpo-
kladať, že ľudovodemokra-
tická tajná služba mu dala 
na  výber - buď ho vydajú 
na  nové trestné stíhanie, 
kde mu preukážu vraždy 
v rokoch 1944 a 1945 a s naj-
väčšou pravdepodobnosťou 

„dostane povraz“, a lebo 
podpíše spoluprácu. Isté je, 
že podpísal. Engelchen, teda 
Werner Tutter bol agentom 
Československa až do roku 
19 6 8!  Č e s ko s loven s k á 
republika použila v  rámci 
studenej vojny na boj s kapi-
talistickým západom vraha 
svojich občanov! A  nebol 
to jediný prípad... Tutter žil 
do roku 1983 ako ctihodný 
občan a člen mestskej rady 
v bavorskom mestečku Bad 
Kotzting. Pracoval na neďa-
lekej leteckej veži ako civilný 
zamestnanec Abwehru, kde 
sa odpočúvala prevádzka 
lietadiel nad územím Česko-
slovenska. Za svojho života 
nikdy skutočne nepykal 
za  svoje zločiny. Na  spolu-
prácu československej tajnej 
službe ponúkol aj svojho 
syna, ktorý bol vojakom 
nemeckej armády.

O   J e d n o t k e  J o s e f
a  jednom z  jej veliteľov 

„ E n g e l c h e n o v i “,  t e d a 
We r n e r o v i  Tu t t e r o v i 
v ieme najmä z  románu 
Ladislava Mňačka Smrť 
sa volá Engelchen z  roku 
1959, ktorý napísal podľa 
skutočných udalostí v apríli 
1945 na  Morave v  Ploštine 
a  Prlove. Paradoxom sa 
stalo, že sa o  Jednotke Josef
nehovorilo takmer vôbec. 
Vyplávali na  povrch až 
z á s lu hou  mor av s k é ho 
investigatívneho novinára 
Luď ka Navaru v  roku 
2001, ktorý odhalil, čo sa 
stalo s  Engelchenom, teda 
Tutterom... Bolo zrejmé, že 
nebolo pre režim žiaduce, 
aby došlo k  prezradeniu 
jeho dôležitého agenta. 
Na  stránkach obce Šípkov, 
v  encyklopédiách, dokonca 
v spomienkach veliteľa Par-
tizánskej brigády Jána Žižku 
Teodora Polu nenájdete 
o Jednotke Josef ani zmienku. 
Všade sa píše o Edelweis, čo 

bola úplne iná zločinecká 
organizácia, ktorá v Šípkove 
nikdy nebola. Za Jednotkou 
Josef zostalo najmä priči-
nením Wernera Tuttera 
na  Slovensku a  na  Morave 
najmenej 92 hrobov. Nielen 
vojenských, či partizán-
skych, ale najmä ľudí, ktorí 
nenosili uniformu, ale žili 
vojnový život krajiny, kde sa 
narodili.

Keď som pred tromi 
rokmi na internete náhodou 
narazil na knihu v nemčine 
Alias Toller spozornel som. 
V článku som objavil správu, 
že ide o úspešný detektívny 
román, ktorý práve vyšiel 
v  Nemecku. Zistil som, že 
autorom knihy o  Tutterovi 
(lebo kniha je o  ňom) je 
Ulrich Effenhauser, učiteľ 
dejepisu a nemčiny z Gym-
názia v Bad Kotztingu (kde 
žil Tutter). Autor popisuje 
ďalšie zločiny, ktoré páchal 
vrah zo Šípkova a moravskej 

Ploštiny po vojne. Ulrichovi 
som napísal a bol šokovaný, 
že na  Slovensku ešte žije 
človek, ktorý sa osobne 
s t retol  s   Engelchenom
a hrozila mu smrť. Okamžite 
ma pozval na  besedu so 
študentmi ich gymnázia. 
Bol zvedavý na všetko. Sľúbil 
som mu, že celý príbeh sa 
pokúsim podrobne spísať 
a  ozvem sa mu, keď bude 
dielo hotové. Viac ako dva 
roky som pátral v  archí-
voch, hľadal a stále hľadám 
svedkov a  pamätníkov. 
Napriek tomu, že ich už je 
veľmi máličko, ešte niektorí 
žijú. Žije aj Tonka Belanová 
- Pajtinková, ktorej som 
synom a  ktorá si dodnes 
presne pamätá na  detaily 
toho, čo sa v Šípkove udialo. 
Zanedlho budem znova písať 
Ulrichovi Effenhauserovi, 
aby som mu poslal celý tento 
príbeh v knižnej podobe...

  Ľubomír Pajtinka

Výzva k čitateľom
Zo všetkých médií sa 

na nás valí výročie revoluč-
ného obdobia z roku 1989. 
Ani redakcia Bánovských 
novín nechce ostať bokom... 
Prosíme našich čitateľov, 
pamätníkov, aby nám 
do redakcie posielali svoje 
spomienky na  zhromaž-
denia, ktoré prebiehali 
aj v  našom meste. Nielen 
na námestí, ale aj v závo-
doch, na školách, alebo ako 

sme „revolúciu“ prežívali 
aj doma. Vaše spomienky, 
milí pamätníci, by mali 
byť aj akýmsi “učivom“ pre 
mladšie generácie, ktoré 
slobodu a  pluralitu chápu 
ako samozrejmosť. Alebo 
nám len tak napíšte svoje 
pocity, prečo ste práve Vy 
štrngali kľúčmi... Vopred 
Vám ďakujem. 

 Alena Borszéková, 
 šéfredaktorka 

Memorandum o duálnom vzdelávaní na SOŠs
a robotizované pracovisko pre študentov

Predstavitelia mesta, školy, TSK a podnikov v oblasti 
duálneho vzdelávania pri podpise dokumentu o spolu-
práci. Foto: TSK
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Začína advent
Št y r i  t ý ž d ne pred 

Vianocami sa v  mnohých 
domácnostiach rozžiaria 
adventné sviece ako symbol 
pr í c h o du  n a j k r a j š í c h 
sviatkov roka - Vianoc. 
Túto tradíciu si každo-
ročne pripomíname aj 
v našom meste. Inak tomu 
nebude ani tento rok, keď 
postupne všetky štyri sviece 
na adventnom venci na fon-
táne za kostolom zapálime 

vždy v  sobotný predvečer 
adventnej nedele.  A kt 
rozsvietenia sviece bude 
sprevádzaný malým kul-
túrnym programom za prí-
tomností predstaviteľov 
mesta, duchovných a hostí. 
Prvá svieca sa symbolicky 
rozsvieti už v  sobotu 30. 
novembra po  svätej omši 
o 19.00 h. Veríme, že sa pri 
adventnom venci stretne 
opäť veľa Bánovčanov.  (r)

Tragédia trinásteho
Trinásteho novembra 

krátko po  15. hodine sme 
obdržali prvýkrát výzvu 
na  výjazd našej humani-
tárnej jednotky Územného 
spolku Topoľčany SČK 
do  krízového centra KD 
Jelenec, pri Nitre, kde došlo 
k tragickej dopravnej nehode 
autobusu a nákladného auta. 
Vyrazili sme v  päťčlennej 
posádke, z  Bánoviec nad 
Bebravou som išla jediná. 
Aj napriek svojim školským 
povinnostiam som nezavá-
hala ani na sekundu. Pokyn 
od  veliteľa jednotky znel 
jasne, poskytujeme psycho-
sociálnu podporu blízkym 
obetí, prípadne asistenčnú 
záchrannú službu. Len veľmi 
ťažko sa mi píšu nasledujúce 
riadky... Nikdy som nevidela 
toľko utrpenia a  nešťastia 
na jednom mieste aj napriek 
tomu, že sa pohybujem 
v zdravotníctve... Do krízo-
vého centra postupne začali 
prichádzať príbuzní ľudí, 
ktorí cestovali v  autobuse. 

Najskôr ticho, potom sa pri-
dali neustále tečúce slzy, naj-
horšie boli nekonečné hodiny 
čakania... ale z každého som 
cítila silnú nádej, že práve 
to jeho dieťa či príbuzný 
sa nájde a  žije. A  prišla 
osudná chvíľa a po nej už len 
krik, hnev, otázky PREČO? 
Pre nás nepredstaviteľná 
beznádej, ktorá bola však 
veľmi cítiť. A potom už len... 
hlboké prázdno.Nedokážem 
dostatočne vyjadriť slovami, 
čo som cítila, keď som bola 
oporou tým, ktorí stratili 
práve aj poslednú nádej. 
Skláňam sa pred všetkými 
profesionálnymi zložkami 
- od  hasičov, záchranárov, 
policajtov, vojakov, psycho-
lógov, Modrých anjelov... až 
po laikov, ktorí zmobilizovali 
sily a  pomáhali. Rodinám 
a  blízkym vyjadrujem 
úprimnú a hlbokú sústrasť. 
Odpočívajte v  pokoji ... 
S  úctou Jana Števanková, 
predsedníčka Mládeže SČK 
v Bánovciach nad Bebravou

Za okrúhly stôl si s pri-
mátorkou a  prednostom 
mesta zasadli prezident 
SZĽH Miroslav Šatan, ria-
diteľka projektového a roz-
vojového oddelenia SZĽH 
Diana Kosová, zástupcovia 
SZĽH pre Trenčiansky 
kraj Richard Pavlikovský 
a   Fr a nt i š e k  S á d e c k ý 
a  za  bánovský hokejový 
klub Peter Jakubík, Andrej 
Jakubík, Michal Masár 
a podporovateľ bánovského 
hokeja a bývalý hráč Dukly 
Trenč í n Ma r t i n  Fi lo. 
Miroslav Šatan sa zaujímal 
o  aktuálny stav hokeja 
v  meste a  aká je ambícia 
domáceho hokejového 
klubu. 

„Doteraz sme chalanom 
v  rámci našich možností 
ponúkali kvalitný trénin-
gový proces, radosť z  hry 
a zmysluplné využitie času. 
Ak v  meste budeme mať 
po  dokončení zimného 
štadióna osem mesiacov 
ľad, ponúkneme mladým 
chal anom z   Bánov iec 
a  okolia to, čo tréningovo 
nachádzajú v  kluboch ako 
sú Partizánske, Topoľčany 

či Prievidza. Našou víziou 
je už čoskoro prihlásiť mlá-
dežnícky tím do súťaže a raz 
sa tešiť z toho, že aj z nášho 
klubu vzíde talentovaný 
hokejista,“ povedal Andrej 
Jakubík, tréner hokejovej 
mládeže v Bánovciach a pri-
pomenul, že HK Spartak 
získava na svoju činnosť aj 
financie z  mimorozpočto-
vých zdrojov – od  spon-
zorov a  prostredníctvom 
úspešných projektov.

H K Spa r t a k  s toj í 
po  d lhoročnej t radíci i 
na prahu novej éry s cieľom 
venovať sa predovšetkým 
deťom a  mládeži do  15 
rokov, s  čím súhlasil aj 
Šatan. Mladé talenty majú 
šancu ďalej pokračovať 
naprík lad v  hokejovej 
akadémii v Trenčíne, čomu 
na hráva i   geogra f ická 
blízkosť mesta. „Naučíme 
všetky deti v  meste korču-
ľovať“, načrtol svoju víziu 
regionálny manažér SZĽH 
Richard Pavlikovský, ktorý 
v  jednotlivých mestách 
rozbieha projekt Športové 
centrum pri základnej 
škole. Jeho podstatou je 

zavedenie školského korču-
liarskeho programu pre deti 
základných škôl, konkrétne 
v Bánovciach nad Bebravou 
pre žiakov druhých tried 
a  materských škôl. Všetky 
deti by mali absolvovať 
týždenný korčuliarsky kurz 
v rámci dopoludnia a ďalšie 
športové aktivity počas 
popoludňajšej družiny. 
Cieľom programu je teda 
celková podpora pohybo-
vých aktivít detí pre ich 
zdravý vývoj. SZĽH školí 
pre program tzv. ambasá-
dorov športových aktivít. 
Jedným z nich bol prítomný 
Michal Masár. Samospráva 
sa na  projekte podieľa 
financovaním odborného 
personálu, dopravy žiakov 
a  bezodplatným poskyt-
nutím ľadovej plochy. SZĽH 
prispieva metodikou, prí-
pravou trénerov cez akre-
ditovaný školiaci program 

a  zabezpečením výstroje. 
M e s t o  B á n o vc e  n a d 
Bebravou vyčlenilo na pod-
poru projektu f inančné 
prost r ied k y v   novom 
rozpočte mesta, ktorý bude 
predmetom schvaľovania 
na  zasadnutí mestského 
zastupiteľstva v  decembri 
2019. Program by sa tak 
mohol na bánovských ško-
lách odštartovať od januára 
2020. Zástupcovia SZĽH 
zdôrazni l i, že podpora 
hokeja vyžaduje viaczdro-
jové � nancovanie a nemôže 
sa spoliehať len na rozpočet 
mesta .  Dia na Kosová 
načrtla možnosti � nančnej 
pomoci v schémach SZĽH. 
Prítomní diskutovali aj 
o možnostiach komerčného 
využitia ľadovej plochy 
a využitia štadióna v mimo-
sezóne na športy ako in-line 
hokej alebo hokejbal. 

Tlačová správa mesta

Vedenie mesta o bánovskom hokeji 
s prezidentom SZĽH Miroslavom Šatanom

Ako prví sadili pracovníci CVČ a študenti

Stretnutie občanov
Poslanci MsZ pozývajú obyvateľov sídliska Dubnička 

na stretnutie a diskusiu v stredu 20. novembra o 17.00 h 
v priestoroch ZŠ Gorazdova (vchod od Matice slovenskej). 

O budúcnosti bánovského hokeja 
a možnostiach rozkorčuľovania celej 

bánovskej mládeže diskutovali v stredu 13. 
novembra 2019 zástupcovia Slovenského 
zväzu ľadového hokeja s vedením mesta 
Bánovce nad Bebravou.

Minulý týždeň sa rozbehla celo-
mestská akcia Dni stromov, kde sa 
prvé statné stromy sadili počas troch 
dní – od štvrtku do soboty. Vo štvrtok 
14. novembra sadili šiesti pracovníci 
Centra voľného času na  konci ulici 
5. apríla na  sídlisku Sever tri veľké 
javory, druh Globosum, ktoré budú 
tvoriť pekné dekoratívne koruny. 

V  piatok 15. novembra vysádzalo 
dvadsať študentov Gymnázia Janka 
Jesenského a  pätnásť študentov zo 
Strednej odbornej školy strojníckej 
celkom štrnásť vzrastlých stromov 
v  mestskom parku a  na  ulici A. 
Hlinku pribudlo šesť líp malolistých. 
„Nebolo jednoduché vykopať jamy 
pre pomerne veľké stromy a  zasadiť 
ich, ale decká boli perfektné! Mesto 
sa bude snažiť zabezpečiť polievanie, 
ale privítame aj pomoc obyvateľov, 

aby chodili tiež polievať,“ povedala 
Miroslava Robochová, referentka pre 
mládež MsÚ. 

Hlavná časť výsadby však pre-
behla v  sobotu 16. novembra a  to 
dobrovoľníkmi z  radov občanov. 
O celkovom priebehu a vyhodnotení 
celej akcie Dni stromov prinesieme 
bližšie informácie v budúcom vydaní 
novín. Viac fotogra� í nájdete na face-
booku Bánovských novín alebo 
na stránke mesta.  (r)

Jozef Šiko z  Tedosu poskytol 
pri výsadbe odbornú pomoc

 Foto: M. Robochová
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Študenti dostali prí-
ležitosť zmeniť svoju školu 
k  lepšiemu prostredníctvom 
vlastných nápadov a  pro-
jektov, ktoré sami navrhli, 
vyhodnotili a schválili. Vďaka 
� nančnej podpore Trenčian-
skeho samosprávneho kraja 
v  rámci Participatívneho 
rozpočtu a  ďalších spon-
zorov študenti Gymnázia 
Janka Jesenského navrhli 
a  do  polovice roka 2019 aj 
zrealizovali štyri projekty. 
Slávnostné vyhodnotenie 
projektov sa uskutočnilo 
28. októbra v  areáli nového 
ihriska pri škole. Najúspeš-
nejším bol projekt Cíťme sa 

v  našej škole dobre, ktorý 
navrhli Lynette Adamcová 
z oktávy a Ivana Pavlisová zo 
4.B. V rámci tohto projektu 
boli na školské toalety zakú-
pené dávkovače na servítky, 
stojany na toaletné papiere, 
mydlá a zrkadlá. Na druhom 
mieste sa umiestnil projekt 
Vonkajšia oddychová zóna. 
Navrhovateľmi projektu boli 
Lynette Adamcová z oktávy 
a  Tamara Richtárechová 
a  Peter Stano z  tercie. Jeho 
účelom bolo skrášliť okolie 
školy lavičkami, stolmi 
a kvetmi. Okolo lavičiek bol 
osadený plot, kde si triedy, 
zaľúbenci alebo kamaráti 

zamykajú svoje zámky. 
Tretiu priečku obsadil pro-
jekt Školské mikiny, ktorý 
navrhli Dominika Zelená-
ková a  Nina Pietriková zo 

4.A. Pätnásti najúspešnejší 
študenti, ktorí pomáhali 
škole pri jej aktiv itách 
a úspešne ju reprezentovali, 
dosta l i za  svoju snahu 

odmenu v  podobe mikín 
s novým logom školy. Štvrté 
miesto získal projekt Dresy. 
Jeho navrhovateľmi boli 
Peter Šiko a  Jakub Šiko zo 
4.A a Anton Zelenák zo 4.B. 
Študenti, ktorí naše gymná-
zium reprezentovali a budú 
reprezentovať na  rôznych 
športov ých podujat iach 
využívajú dresy vo farbách 
a s logom školy. „Nestačí len 
pasívne čakať na  príkazy 
zhora, v správny čas je treba 
prejaviť iniciatívu a aktívne 
konať v záujme našej občian-
skej spoločnosti,“ zdôraznila 
v  závere s láv nost ného 
vyhodnotenia hlavná koor-
dinátorka Participatívneho 
rozpočtu na gymnáziu uči-
teľka Magdaléna Dobiašová. 

„Škola aj takýmto spôsobom 
umožňuje študentom osvo-
jovať si mechanizmy demo-
kratickej kultúry. Cieľom 
projektov f inancovaných 
z Participatívneho rozpočtu 
bola podpora aktívneho 
občianstva a  participácie 
mladých ľudí, akejsi novej 
témy vzdelávania... Ďakujem 
organiz ačnému v ýbor u 
študentov a hlavnej koordi-
nátorke Magdaléne Dobia-
šovej, bez ktorých aktívnej 
práce nad rámec ich voľného 
času by projekty ani zďaleka 
nebolo možné realizovať 
v  takej kvalite,“ povedala 
Elena Kacvinská, riaditeľka 
gymnázia. 

Tlačová správa 
 Gymnázia Janka Jesenského 

školstvo, inzercia4

Vyhodnotenie projektov gymnazistov a Participatívneho rozpočtu

Dušan Zajac, zástupca riaditeľky odovzdáva diplom žiačke 
Ivane Pavlisovej

Úrad splnomocnenca vlády 
SR a Trenčiansky samosprávny kraj 

spustili v uplynulom školskom roku pilotný 
ročník zavádzania školských participatívnych 
rozpočtov. Trenčiansky samosprávny 
kraj vyčlenil zo svojho rozpočtu finančné 
prostriedky vo výške 16 tisíc eur, ktoré 
boli formou účelovej dotácie prevedené 
do rozpočtu šestnástich škôl v kraji, vrátane 
Gymnázia Janka Jesenského. Slávnostné 
vyhodnotenie realizovaných projektov 
sa uskutočnilo na školách až túto jeseň. 
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D e v i a t y  nove mb e r 
2019 a  dev iat y ročník 
CELESTIAL HELP FESTu 
- magická súhra čísel, 
výrazne podporená Hoya-
sovým zmyslom pre detail. 
Bene� čný festival pre tých, 
ktorým srdce bije rýchlejšie 
a  hlasnejšie (bez kardio-
logických ťažkostí), opäť 
raz zlákal masy fanúšikov 
undergroundu na bánovskú 
pôdu. Premyslená dra-
maturgia usporiadateľa 
a  mix rôznych žánrov je 
každoročne zárukou, že 
všetci si prídu na svoje. Stále 
však treba mať na  pamäti 
ušľachtilý cieľ - peniaze 
venované bánovskej nemoc-
nici na nákup prístrojov pre 
detské oddelenie. Je v  tom 
dávka lokálpatriotizmu, aj 
� lantropickej � lozo� e. 

L i n e - u p  z l o ž e n ý 
z    pa rád nych k ú skov 
odpá l i la  ná lož t h ra sh 
metalu v  podaní ACID 
FORCE z Banskej Bystrice. 
Punkové okienko otvoril 
SITŇAN a  ich melodické 
vychytávačky. Podobne, aj 
keď úplne inak, pokračovala 
kapelka s názvom ODPAD 
z Martina. „Odpadnúť nie je 
povolené, pretože na  scénu 

prichádza ATTACK OF 
RAGE!“ takto nejako by 
moh lo zn ie ť  uvedenie 
domáceho gr ind coru. 
A bolo to šťavnaté, srdečné 
a DOGMAtické zvítanie sa 
s domácimi, aj cezpoľnými 
fanúšikmi! V  najlepšom 
netreba prestať a potvrdilo 
sa to hneď, ako na pódium 
vyšli sibírski vlci z WELI-
CORUSS. Zlovestná atmo-
sféra sibírskych sychravých 
lesov sa dostala každému 
pod kožu s  prvými tónmi 
symfonického black metalu. 
T H E  W I L D E R N E S S 

z Trnavy odborníci stavajú 
na piedestál najlepšej pun-
kovej kapely na Slovensku. 
Hrajú od roku 2011 a vydali 
tri albumy. Ich hudba je 
pravou punkovou rebéliou, 
v  tom najv yst ížnejšom 
zmysle slova. Kto nepozná 
SIL EN T ST R E A M OF 
GODLESS ELEGY mal by si 
vypočuť ich posledný album 
Smutnice. Prebudí vo vás 
zvedavosť a  budete chcieť 
počuť aj tie predchádzajúce. 
Táto moravská doom/folk 
metalová kapela vznikla 
v roku 1995. Ich skladby sú 

zmesou rôznorodých emócií 
a  zaujímavých hudobných 
pr vkov.  Počuť v   n ich 
cimbal, husle aj violončelo 
a  to všetko v  príjemnom 
kontraste s bubnami, basou 
a elektrickou gitarou. Celé 
to dotvára úžasný ženský 
vokál Hany Hajdovej pod-
čiarknutý charizmatickým 
prejavom Pavla Hrnčíře 
- zimomriavkový zážitok! 
Grind tornádo BUT „roz-
bilo“ melancholickú náladu 
po  „bezbožnej elég i i “. 
Priamočiare a rýchle songy 
vrátili všetkých zúčastne-
ných do varu.

Príjemným spestrením 
festivalu bola výstava foto-
gra� í z minulých ročníkov. 
Fe s t i v a lové  mome nt y 
a momentky, ktoré zachy-
ti li Róbert Beneš alebo 
Ján Pomothy, sú jasným 
a  čistým prepisom emócií 
a  atmosféry, ktorá tam 
vládne. Kto uvidí - ten 
pochopí. Kto zažije - neza-
budne. Je úplne jasné, že 
CELESTIAL už dáv no 
naplnil svoju úlohu uzná-
vanej a  veľmi dobre orga-
nizovanej akcie v  našom 
meste. 

Zuzana Bridová

Študenti  Cirkevnej 
strednej odbornej školy sv. 
Terézie z Lisieux sa zúčast-
nili programu s  názvom 
Nechaj dobro prechádzať 
svojou d laňou ,  k tor ý 
pripravila Základná škola 
Uhrovec pri príležitosti 
Medzinárodného dňa škol-
ských knižníc. Po srdečnom 

privítaní s  vlastnoručne 
napečeným chlebom sa 
študenti zamiešali medzi 
mie s tnych de v iatakov 
a započúvali sa do výkladu 
o živote a diele J. G. Tajov-
ského. Všetky vypočuté 
informácie sa im neskôr 
zišli na  súťažnom kvíze. 
Ani sa nenazdali a už sedeli 

v „divadle“, kde bábkoherci 
- siedmaci stvárnili scénku 
z  Tajovského veselohry 
Ženský zákon v originálnom 
texte autora. Sústredili sa aj 
na jeho prednes a hre dodali 
vlastný punc. Variabilný, 
dobre premyslený aj zrea-
lizovaný program potvrdil 
heslo predstavujúce jeho 

názov - dlaňami všetkých 
spomenutých naozaj dobro 
prechádzalo... a  čo je ešte 
dôležitejšie - šírilo sa ďalej. 
Návštevu Uhrovca zakon-
čili študenti v  miestnom 
regionálnom múzeu, kde 
obdivovali ľudové tradície 
a šikovnosť miestnych reme-
selníkov.  (csoš)

spoločnosť, kultúra 5
 Spoločenská kronika

Jaroslav Zajac *1970
Terezia Žatková, rod. Komová *1938
Eva Masaryková, rod. Jakubcová *1943
Eva Barteková, rod. Bátorová *1940

Opustili nás

Počas celého týždňa môžete navštíviť Mestské 
kultúrne stredisko, kde bude pre vás pripravená 
výstava Ústavu pamäti národa pod názvom Rok 
1989 a  pád režimu. Výstava je súčasťou podujatí 
venovaných 30. výročiu Nežnej revolúcie a môžete 
si ju prísť pozrieť počas pracovných dní od  8.00 
do 16.00. V stredu 20. novembra budete môcť opäť 
prísť do  MsKS, tentokrát kvôli tréningu zumby.
O  18.00 bude na  vás čakať cvičiteľka Lucia. Fanú-
šikovia � lmu si určite prídu na svoje v piatok 22.11. 
V Ži:ve sa totiž uskutoční Večer � lmov, ktoré vám 
môžu zmeniť život. Premietať sa budú snímky, 
o ktorých ste možno ešte nepočuli. Tie svoje predstaví 
šéfredaktor portálu Kinema.sk Peter Konečný. Podu-
jatie začína o 19.00. V ten istý deň, ale o dve hodiny 
neskôr, odštartuje v MsKS Twenty� ve Expres Oldies 
Party s Julom Viršíkom. Tí, ktorí majú radi hudbu 
70-tych, 80-tych a 90-tych rokov, by rozhodne nemali 
zaváhať a premeškať tak príležitosť dobre sa zabaviť. 
Lístky si môžete kúpiť v predpredaji v MsKS, Infor-
mačnom centre na námestí alebo na stránke www.
inviton.eu. V  predpredaji je ich cena 8 eur, počas 
predaja na mieste 10 eur. V cene je nápoj na priví-
tanie a počas celého večera bude k dispozícií aj bufet 
s občerstvením. V sobotu 23.11. sa v Ži:ve uskutoční 
festival zimných � lmov pod názvom Snow � lm fest, 
na ktorý vás srdečne pozývajú MSKS a Ži:va. Vstupné 
stojí 4 eurá, pričom študenti, dôchodcovia, členovia 
KST a  držitelia preukazu FK majú zľavu. Okrem 
kvalitných � lmov sa môžete tešiť aj na zaujímavého 
hosťa. Podujatie začína o 16.00.  (vz)

KAM v meste a okolí

Hoyas – Ľuboš Ducký, hlavný organizátor festivalu, pri 
vystúpení so „svojou“ kapelou Attack of rage
 Foto: Ján Pomothy

Benefícia fanúšikov undergroundu 

Stredoškoláci prišli za dobrom...

Stretnutia priateľov sú 
vždy príjemné. Stretnutia 
spolupracovníkov po  mno-
hých rokoch sú emotívne.
Stretnutie 34 bývalých 
zamestnancov zo ZŠ Par-
tizánska v  budove školy 
9. novembra bolo veľmi 
príjemné a veľmi dojímavé. 
Niektorí sa nevideli desať-
ročia. Aj teraz po  rokoch 
sme si však mali čo povedať. 
Vystískali sme sa a tešili sa, 
že sme živí a  zdraví. Naše 
stretnutie pozdravili svojou 
prezentáciou z pionierskych 
čias aj bývalé žiačky Katka 
Žatková a Evka Zbudilová.
Slávnostný ráz stretnutia 
umocnila aj prítomnosť 
pani primátorky Rudolfy 
Novotnej a  súčasného ria-

diteľa školy Jána Lobotku. 
Na š e  s t re t nu t i e  b o l o 
plné rozhovorov, objatí, 
spomienok a  tiež našich 
pesničiek s  harmonikárom 

Jozefom Malinkým. Bolo 
cítiť, že máme k sebe blízko.
Spontánne vznikol návrh 
na vytvorenie tradície také-
hoto stretnutia. Uvidíme. 

Snáď sa aj o rok stretneme. 
Všetkým, ktorí akokoľvek 
prispeli k  zdarnému prie-
behu stretnutia, patrí naša 
veľká vďaka.  Ľ. Igazová 

Stretnutie bývalých zamestnancov školy 

Vianočný koncert
Mestské kultúrne stredisko pozýva v  nedeľu 

15. decembra o 17.00 h na Vianočný koncert ľudovej hudby 
Borovienka. Lístky na koncert sa budú dať zakúpiť v MsKS 
a Informačnom centre od stredy 20.11. Vstupné je 7 eur.
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 Dám do prenájmu zariadenú garsónku v centre BN. 
Tel. 0907 128 511.
 Odstúpim zabehnutú prevádzku FOTOATELIÉR 
umiestnenú v Dome služieb Bánovce nad Bebravou. 
Prevádzka bude odstúpená ku dňu 2.1.2020. Infor-
mácie 0905 520 385.
 Kúpim byt v BN, hotovosť. Tel. kontakt 0915 845   
925.Predám jatočné morky. Živá váha 2,40 eur/
kg, očistené 3,20 eur/kg. Kontakt: 038/5427555, 
0904 658 556.
 Predám rodinný dom s pozemkom o výmere 1500 
m2 na  Trenčianskej ceste – Horné Ozorovce 101. 
Cena 110 000 eur. Dohoda možná. Tel. 038/7608253.
 Dám do prenájmu zariadený 1-izbový byt v TN – 
Juh. Tel. 0908 127 184. 
 Predám lúpané vlašské orechy, cena 5 eur/1 kg. 
Tel. 0907 231 322.
 Predám väčšie množstvo orechov. Cena dohodou. 
Tel. 0904 145 279

INZERCIA

MFC Spartak 
po jeseni desiaty

Futbalisti Mestského FC Spartak Bánovce majú prvú 
polovicu sezóny za  sebou. Zo šestnástich stretnutí sa 
v šiestich tešili z víťazstva, v troch sa zo súpermi rozišli 
zmierlivou remízou, šesťkrát prehrali. Vyrovnaná bilancia 
výhier, remíz a prehier vyniesla zverencom trénera Slováka 
21 bodov a celkovo desiate miesto v štvrtoligovej tabuľke. 
Predsezonný cieľ, ktorý si vedenie stanovilo na maximálne 
desiate miesto, tak naši futbalisti nateraz spĺňajú.  (aj)

Medzinárodná slo-
vensko-česká MOL liga 
v  hádzanej žien pokračo-
vala stretnutiami 11. kola. 
V  úvodnej sedemminú-
tovke nič nenasvedčovalo 
tomu, že hrá líder tabuľky 
na pôde posledného celku. 
Zveren k y ne R icha rda 
Makýša držali s favoritom 
k rok, čo pot v rdzova l 
aj priebežný stav, keď 
Šipláková zo sedmičky 
vyrovnala na 3:3. Potom už 

ovládli dianie na palubovke 
„čierne anjelky“, ktoré 
šnúrou deviatich gólov 
v rozpätí jedenástich minút 
ušli na  stav 3:12. Domáce 
gólové suchoty nepreťali zo 
sedmičky ani Holíncová so 
Schwarzovou. Až na konci 
19. minúty Galková znížila 
na 4:12. Rozbehnuté hostky 
sa však nedali vy viesť 
z  tempa a  do  prestávky 
zvýraznili svoje vedenie 
na dvanásť zásahov 10:22. 

Po  zmene strán nasle-
dovalo päť gólov v  rade 
a  na  konci 38. minúty 
svietil na ukazovateli skóre 
stav 10:27. Hostky však 
ani v  ďalších minútach 
nepoľavili a  evidentne sa 
naháňali za  päťdesiatkou. 
Tú sa im však nepodarilo 
dosiahnuť, aj keď v závere 
ju mohutným � nišom ata-
kovali i vďaka trom gólom 
Mikulčik, ktorá uzavrela 
skóre na konečných 21:48. 

V MOl lige teraz nasleduje 
reprez ent ačná pau z a , 
l iga bude pok račovať 
s t re t nut ia m i  12 .kola , 
tie sú na  programe 30. 
novembra a  1. decembra. 
Zostava Bánovce: Rehu-
šová, Pokorná – Pavlovská 
1, Žáčiková 2, Ráciková, 
Galková 3, Griff iths 1, 
Krajčíková 2, Escherová 1, 
Schwarzová 1, Holíncová 5, 
V Žitňanová, H.Žitňanová 
2, Šipláková 3/3.  (mp,aj)

Majster Česka u nás bez problémov
Sokol Bánovce – Baník Most 21:48 (10:22)

Tridsať rokov od Nežnej! Aký dlhý časový úsek. 
Možno tretina ľudského života.V tom revolučnom čase 
mal môj syn jeden rok a jeden týždeň a ja som sa tešila, 
že jeho budúcnosť už bude iná - slobodná. Sloboda je 
úžasný životný bonus. Môcť slobodne vysloviť svoj 
názor, môcť slobodne cestovať. Jednoducho - MÔCŤ. 
Ale oslobodzujúce je aj nebáť sa o prácu... vedieť, že 
budem mať za  ňu zaplatené. Sloboda je aj žiť bez 
ťarchy hypotéky na  tridsať rokov. Sloboda má viac 
tvárí. Vďaka Nežnej máme aj vlastný štát - a to nie je 
málo. Škoda len, že je neslobodne slobodný... a vďaka 
komu?  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka
Z V R P Skóre B K +/- FP

1 OK Častkovce 15 13 1 1 49:11 40 16 16 112.15
2 MFK Vrbové 15 10 2 3 43:24 32 15 11 120.8
3 OŠK Trenčianske Stankovce 15 10 1 4 34:17 31 14 7 121.45
4 FK TEMPO Partizánske 15 9 2 4 41:31 29 13 5 117.25
5 OFK Baník Lehota p. Vtáčnikom 15 8 4 3 32:21 28 12 7 119.65
6 TJ Slavoj Boleráz 15 8 2 5 33:21 26 11 5 122.05
7 ŠPORTOVÉ KLUBY BLAVA 1928 15 8 2 5 28:19 26 10 2 120.35
8 TJ Partizán Domaniža 15 7 3 5 31:23 24 9 0 121.8
9 TJ NAFTA GBELY 15 6 4 5 33:29 22 8 1 120.45

10 MFC SPARTAK Bánovce n. B. 15 6 3 6 27:23 21 7 -3 119.7
11 OFK Trebatice 15 6 0 9 25:33 18 6 -6 123.6
12 ŠK VEGUM Dolné Vestenice 15 6 0 9 26:36 18 5 -6 120.8
13 TJ Spartak Kvašov 15 3 4 8 18:33 13 4 -8 123.15
14 FC Baník Prievidza 15 3 1 11 24:39 10 3 -11 115.83
15 TJ Partizán Prečín 15 1 1 13 15:59 4 2 -17 112.45
16 FC Slovan Hlohovec 15 0 2 13 16:56 2 1 -19 121.15
17 FC Baník Prievidza 4 0 1 3 5:8 1 2 -5 30
18 FKS Nemšová 4 0 0 4 1:11 0 1 -9 21

Foto: Michaela Gajdošová

Zápas mužov v II. lige – západ
sa začal minútou ticha za  obete 
tragickej nehody pri Nitre. Tréner 
Jakub Gajdoš: „Mali sme výborný 
začiatok zápasu, rýchlo sme sa 
dostali do  vedenia už 11:0, na  čo 
reagoval súper timeoutom. Do konca 
prvej štvrtiny sme si vytvorili sľubný 
náskok, ktorý sme do  ešte konca 
prvého polčasu navýšili. Po prestávke 
hráči opäť predvádzali dobré výkony, 
ktoré sa však už striedali s horšími, 
nepremieňali sme strely z vyložených 
pozícií. Miestami sme súperovi aj 
slabšou obranou dovolili bodovať. 
Nič to však nemení na fakte, že sme 
v  ďalšom zápase uštedrili súperovi 
stobodovú hranicu úspešnou trojkou 
z rúk nestarnúceho krídelníka Janka 
Urbana. Opäť sme ukázali domácim 
fanúšikom, že naša práca s mladými 
hráčmi vypláca.“ BBK - BK DSG 
Dunajská Streda 100 : 44. Štvrtiny: 
30:12, 26:9, 24:12, 20:11. Zostava: 
Rozenberg 32, Gajdoš P. 14, Hronský 
13, Linder 10, Urban J. 9, Lagin A. 
8, Predný T. 7, Lacko 7, Schubert 
a  Miklo 0. Tréner Jakub Gajdoš, 
asistent Peter Minarovič. Na  ďalší 
zápas nastúpia naši basketbalisti 
netradične v piatok 29.11 v Topoľča-
noch o 19:00.

Kadeti U17 v  I. lige – západ
nastúpili proti bratislavskému 
tímu odhodlaní si s chuťou zahrať. 
Výborným výkonom si už v  prvej 
štvrtine vybudovali náskok o  17 
bodov. Chlapci výborne bránili, 
nepúšťali súpera do žiadnych zakon-

čení. Do šatní cez polčas odchádzali 
so skóre 50:12. V  tretej štvrtine 
chlapci naďalej predvádzali pekný 
dynamický basketbal. V štvrtej štvr-
tine dostali viac priestoru aj hráči 
z  lavičky, čo sa trochu odzrkadlilo 
na skóre, keď posledná štvrtina bola 
vyrovnaná 18:18. Celkovo ale podali 
chlapci výborný výkon a zaslúžene 
vysoko vyhrali. BBK – B.S.C. Brati-
slava 89:39. Štvrtiny: 23:6, 27:6, 21:9, 
18:18. Zostava: Urban 26, Jancusko 
25, P. Gajdoš 19, Lagin M. 12, Crha 
7, Miklo 0, Pira 0, Gajdoš Š. 0. Tréner 
Jakub Gajdoš, asistent Ján Urba.

Starší mini žiaci U12 v 1. Liga 
- stred sa predstavili v  sobotu 16. 
novembra na  II. súťažnom turnaji 
v Banskej Bystrici. Prvý zápas proti 

domácim sme sa ťažšie dostávali 
do  tempa, domáci hráči dobrou 
hrou nedovolili našim vypracovať 
si výraznejší náskok. V  poslednej 
štvrtine však zabrali najmä v obrane 
a dovolili súperovi streliť len 4 body, 
čo bolo rozhodujúce pre víťazstvo 
BBK. BBK – ŠKP BBC Banská Bys-
trica 49:26. 

V druhom zápase sme nastúpil 
proti chlapcom z Handlovej. Zápas 
mal podobný priebeh, ako prvý. 
Začiatok sme opäť nezachytili, keď 
v 3. minúte sme prehrávali už 10:3. 
Chlapci sa však zmobilizovali, skóre 
dorovnali a  v  3. štvrtine si vybu-
dovali rozhodujúci náskok, ktorý 
si udržali až do  konca stretnutia 
a  zaslúžene zvíťazili. BBK – ŠBK 
Handlová 42:26.

V treťom zápase chlapci čelili 
húževnatému súperovi zo Žiaru 
nad Hronom. Prvá štvrtina bola 
vyrovnaná, chlapci nesústredeným 
výkonom, nepresnými prihrávkami 
a slabšou streľbou spod koša dávali 
možnosť súperovi držať vyrov-
naný stav. V poslednej štvrtine sa 
chlapcom nedarilo a v kombinácii 
s  neplnením taktických pokynov 
trénera vyústilo stretnutie do dra-
matickej koncovky. Nakoniec sme 
ubránili tesné víťazstvo o  jeden 
bod. BBK – BK MŠK Žiar nad 
Hronom 49:48. Zostava: Košina, 
Frťala, Konečný, Gieci, McKenzie, 
Lauš, Matuška, Drevený, Dúcky, 
Urban, Gajdoš A., Vaško, Paško. 
Tréner Ján Urban, asistent Miroslav 
Lauš.  (BBK)

Víťazný víkend basketbalistov
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Cvičenie seniorov 
v Centre voľného času

Klub dôchodcov Dolné Ozorovce
pozýva všetkých seniorov a  zdravotne 
postihnutých občanov mesta a  okolia 
na cvičenie, ktoré bude prebiehať každú 
stredu v  Centre voľného času na  ul. 
Andreja Kmeťa č .8, miestnosť č. 1 v dvoch 
skupinách a to: prvá skupina s pohybovým 
obmedzením bude cvičiť od  13.00 h, 
druhá skupina od 14.00 h. Príďte si svojou 
aktivitou zlepšiť zdravotný stav a nespo-
liehajte sa, že to za vás vyriešia tabletky. 
Bližšie informácie sa dozviete v  CVČ 
alebo osobne každú stredu v  CVČ pred 
začiatkom spomenutých aktivít. (bg)


